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Protokół nr 47-05/2018 z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG  

z dnia 17 kwietnia 2018 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odbyło się w 6-osobowym 
składzie, wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, 
było kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała – na prośbę WRS-  zdjęcie z porządku obrad 
punktu „Prezentacja zintegrowanej oferty usług dla rodzin w Gdańsku - "Koszyk 
Gdańska Rodzina”.  
 
Uwzględniając powyższe, Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek 
posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1565 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1564 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
3. Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2017 rok  

w zakresie działania Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG. 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska – druk nr 1557 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gdańskiego programu 
Rozwiązywania Problemu Bezdomności na lata 2018-2023” – druk nr 1566 

     Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zamiaru 

powołania Gdańskiej Rady Seniorów – druk nr 1573 
Referuje: Przedstawiciel Wnioskodawcy 
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7. Sprawozdanie z realizacji Szczegółowego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2017  
(Sprawozdanie przesłane do członków Komisji w formie pisemnej, bez 
konieczności referowania na posiedzeniu. Ewentualne pytania Radnych) 
 

8. Realizacja programów „prozdrowotnych”, w tym programu wspierania 
prokreacji  
z uwzględnieniem modułu edukacyjnego i psychologicznego  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

9. Podsumowanie działań w ramach Modeli Integracji Imigrantów za rok 2017  
i plany na rok 2018.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
10. Sprawozdanie z kolejnej edycji konkursu „Szkoła społecznie wrażliwa” 

Referuje: Pani Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji  
 

11. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  

 Ocena zasobów pomocy społecznej (sprawozdanie wpłynęło w formie 
pisemnej 12 kwietnia) 
 

Tak zaproponowany porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
      PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1565 
 
Druk nr 1565 stanowi załącznik do LI sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 kwietnia 
2018 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-05/215/15/2018 
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1564 
 
Druk nr 1564 stanowi załącznik do LI sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 kwietnia 
2018 roku.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 4 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-05/216/16/2018 
 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Gdańska za 2017 rok w 
zakresie działania Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG. 
 
Pan Jarosław Formela – Kierownik Referatu Ekonomicznego w Wydziale Rozwoju 
Społecznego UM   przedstawił sprawozdanie w zakresie działania Komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja - jednogłośnie 5  głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie.  
 
OPINIA  Nr 47-05/217/17/2018 
 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Gdańska – druk nr 1557 
 
 
Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały – jednogłośnie  
5 głosami „za” – odstąpiła od opiniowania projektu uchwały, gdyż jego treść nie 
pokrywa się z zakresem działania Komisji.  

      
PUNKT 5 



4 
 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gdańskiego programu 
Rozwiązywania Problemu Bezdomności na lata 2018-2023” – druk nr 1566 
 
Druk nr 1566 stanowi załącznik LI sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 kwietnia 2018 
roku.  
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w 
Gdańsku zreferowała projekt uchwały przedstawiając prezentację multimedialną, 
która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-05/218/18/2018 
 
 
      PUNKT 6 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zamiaru 
powołania Gdańskiej Rady Seniorów – druk nr 1573 
 
Druk nr 1566 stanowi załącznik LI sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 kwietnia 2018 
roku.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zreferowała projekt uchwały. 
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 47-05/219/19/2018 
 
 
     PUNKT 7 
Sprawozdanie z realizacji Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta 
Gdańska na rok 2017  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Sprawozdanie przesłane do członków Komisji w formie pisemnej, bez konieczności 
referowania na posiedzeniu.  
 
Pytania radnych: 
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Radny Piotr Gierszewski – członek komisji zapytał jakie były przyczyny, że nie udało 
się powołać zespołu ds. monitoringu i ewaluacji programów.  
 
Pani Joanna Buchholc – inspektor w Wydziale Rozwoju Społecznego wyjaśniła, że 
w założeniu było powołanie takiego zespołu, który będzie monitorował i ewaluował 
wieloletni program. Został ogłoszony konkurs ale wpłynęła tylko jedna oferta, która 
nie spełniała oczekiwań i nie została wybrana. Następnie była ogłoszona dogrywka 
ale nikt się nie zgłosił.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji zapytał o kampanię „Kieruj bez 
procentów”, gdzie jest wykonanie ponad normę.  
 
Pani Joanna Buchholc – inspektor w Wydziale Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, że miernik został ustalony przy tworzeniu uchwały przez Gdańskie 
Centrum Profilaktyki Uzależnień, została wtedy oszacowana niewielka ilość 
uczestników a w rzeczywistości okazało się, że jest ogromne zainteresowanie. W 
przyszłości będzie brany pod uwagę już inny miernik.  
 
Radny Piotr Gierszewski – członek komisji następnie poprosił o przesłanie 
szczegółowych informacji dot. realizacji tego projektu dot. zakupu samochodu.  
 
Pani Joanna Buchholc – inspektor w Wydziale Rozwoju Społecznego potwierdziła, 
że sprawozdania dot. zakupów 3 samochodów zostaną przesłane radnemu mailem.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji zapytał czy organizacje pozarządowe 
zgłaszają jakieś uwagi jeśli chodzi o realizację programu.  
 
Pani Joanna Buchholc – inspektor w Wydziale Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, że były prośby o usprawnienie systemu konkursowego i w miarę 
możliwości jest on usprawniany np. poprzez wprowadzenie specjalnego programu 
komputerowego.  
 
Pan Grzegorz Szczuka – dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego dodał, że były 
również prośby o zwiększenie budżetu i to się również udało wykonać.  
 
 
     PUNKT 8 
Realizacja programów „prozdrowotnych”, w tym programu wspierania prokreacji  
z uwzględnieniem modułu edukacyjnego i psychologicznego. 
 
 
Pani Aleksandra Niedzielska – z-ca dyrektora gdańskiego Ośrodka promocji 
Zdrowia oraz  pan Grzegorz Szczuka - dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego 
przedstawili prezentację multimedialną, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji poinformował, że od wielu lat próbował 
doprowadzić do tego aby miasto finansowało szczepienia przeciwko HPV, wyraził 
swoje zadowolenie, że w końcu dojdą one do skutku.  
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     PUNKT 9 
Podsumowanie działań w ramach Modeli Integracji Imigrantów za rok 2017  
i plany na rok 2018.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała co się udało a czego 
się nie udało zrealizować.  
 
Pan Piotr Olech – z-ca dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego odpowiedział, że 
udało się powołać radę ds. imigrantów. Jest to bardzo aktywna grupa, pojawiają się  
m.in. w szkołach, gdzie realizują zajęcia, ale również towarzyszą w równych 
wydarzeniach miejskich. Ponadto są realizowane kursy językowe w 19 lokalizacjach 
na różnych poziomach zaawansowania, ponad 1500 cudzoziemców każdego roku 
korzysta  z usług tego centrum, to jest poradnictwo prawne, doradztwo zawodowe, 
kursy językowe. Jest to miejsce gdzie udzielane jest wsparcie cudzoziemcom. Udało 
się podpisać współpracę między miastami, która przebiega bardzo dobrze. Udało się 
rozpocząć dyskusję na temat równego traktowania, odbył się panel obywatelski. W 
Urzędzie Pracy w tej chwili pracuje 13 osób w dziale zajmującym się 
obcokrajowcami, ta liczba z roku na rok rośnie bo przybywa w Gdańsku migrantów. 
Jeśli chodzi o kryzysy to były sytuacje kryzysowe z rodzinami ukraińskimi, którym nie 
udało się uzyskać statusu i były zmuszane do deportacji ale wiele z takich sytuacji 
udało się rozstrzygnąć pozytywnie.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji zapytała jak obszar służby 
zdrowia jest przygotowany na cudzoziemców.  
 
Pan Piotr Olech – z-ca dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego wyjaśnił, że w 
tym obszarze jest mniejszy progres, miasto ma w tym obszarze małe kompetencje a 
główne problemy dotyczą ubezpieczenia i leczenia szpitalnego. Dodał, że w tym 
zakresie są prowadzone rozmowy z marszałkiem województwa, które dobrze rokują 
na przyszłość. Kolejnym obszarem, który wymaga ciągłego progresu jest edukacja, 
w ostatnich latach podwoiła się liczba dzieci cudzoziemskich dlatego trzeba ciągle 
doszkalać kadrę. Dodał, że cudzoziemców w Gdańsku jest z roku na rok co raz więcej, 
szacuje się, że wkrótce będą stanowić 10% mieszkańców Gdańska. Poinformował, że 
wyzwaniami Miasta na kolejne lata są następujące cele: lepsze przygotowanie 
systemu edukacji, zmiana struktury urzędu miejskiego i jednostek miejskich – 
tłumaczenie stron na różne języki obce oraz przygotowanie językowe kadru urzędu.   
 
Nie było więcej pytań.  
 
      PUNKT 10 
Sprawozdanie z kolejnej edycji konkursu „Szkoła społecznie wrażliwa” 
 
Przewodnicząca Komisji przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 7  
do protokołu.  
 
      PUNKT 11 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  

 Ocena zasobów pomocy społecznej (sprawozdanie wpłynęło w formie 
pisemnej 12 kwietnia) 
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Nie było spraw bieżących i wolnych wniosków. Korespondencja była na bieżąco 
wysyłana członkom komisji w formie elektronicznej. Nie było pytań i dyskusji.  
 
 
Przewodnicząca podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady komisji.  
 
Godz. 18:00.  
 
 
             Przewodnicząca Komisji  
      Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG 
 
                Beata Dunajewska 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 
 
 
 
 
 
 
 
 


